
 

Nuläget 
Den 26 augusti 2003 bjöds 
allmänheten in till ett tidigt 
samråd för att ge sina 
synpunkter och få möjlighet 
att ställa frågor om EKA-
projektet. 

Vid samrådet berättades om 
föroreningarna på EKA-
området samt vilka miljö- 
och hälsorisker som finns. 
Dessutom redovisade 
projektets representanter 
att undersökningar visat att 
föroreningsmängden inom 
området är större än vad 
tidigare utredningar visat.  
 

 
Vy över EKA-området  

Länsstyrelsen har nu 
beslutat om att nästa steg i 
processen är ett utökat 
samråd som ska ske i 
början av november.  

Därefter kan ansökan med 
en miljökonsekvens-
beskrivning lämnas in till 
Miljödomstolen. 
 
Om du har synpunkter eller 
frågor om projektet kan du 
vända dig till kommun-
styrelsen eller projektets 
kontaktpersoner.  

En positiv satsning 
Projektet är en positiv 
satsning för kommunen, 
säger Solveig Andersson som 
är kommunchef i Bengtsfors.  

 
Solveig Andersson, kommunchef 

Den stora miljösatsningen 
visar på den drivkraft som 
finns i kommunen. EKA-
projektet kan också bli ett 
referensprojekt för efter-
behandling i Sverige och ett 
föredöme för andra kom-
muner, anser Solveig. 
 
Utökat samråd nästa steg 
– Det är viktigt att alla berörda 
parter får komma till tals i 
frågan om EKA-området, säger 
Sven-Åke Gustavsson, 
kommunalråd i Bengtsfors. 

 
Sven-Åke Gustavsson,  kommunalråd 
 

Sven-Åke Gustavsson deltog 
vid det tidiga samrådet och 
nu i november är det dags för 
utökat samråd.  

Så går det till vid utökat samråd: 

 
Framtidsplaner  
– Många ser en möjlighet med 
EKA-området, säger Sven-Åke 
Gustavsson. Det är viktigt att 
lyssna till intressen som finns 
om vad området kan använ-
das till efter saneringen. 
Projektet har i dag en lösning 
så att Brandts bil kan 
expandera på området. Sven-
Åke nämner också att 
diskussioner har förts om att 
anlägga en vacker park med 
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Kommunen samråder med 
berörda myndigheter och 
kommuner samt den 
allmänhet som kan antas bli 
berörd. Samrådet skall avse 
verksamhetens lokalise ring, 
omfattning, utformning och 
miljöpåverkan samt den 
miljökonsekvensbeskrivning 
som ska bifogas kommunens 
ansökan enligt miljöbalken. 

Under vecka 43 planerar 
kommunen att skicka ut 
samrådsunderlag till berörda 
enskilda och myndigheter 
tillsammans med en 
inbjudan att lämna 
synpunkter på underlaget. 
En sådan inbjudan kommer 
också att annonseras i Dals-
länningen och samråds-
handlingarna kommer att 
hållas tillgängliga på kansliet 
vid kommunkontoret. 

Tid för yttrande kommer att 
vara tre veckor från det att 
samrådsunderlaget skickats 
ut.  När kommunen tagit del 
av synpunkter från enskilda 
och myndigheter kommer 
ansökan och miljökonsek-
vensbeskrivning att upp-
rättas varvid de synpunkter 
som inkommit kommer att 
beaktas. 
 



 

fritidsaktiviteter som 
exempelvis bouleplan och 
fiskemöjligheter. Planer finns 
dessutom på att bygga en 
broförbindelse över till ön 
utanför EKA-området, vilket 
gör det möjligt att väva ihop 
två fina fritidsområden. Längs 
strandkanten över bron till ön 
kan man skapa en fin 
cykelväg som når ända in till 
Bengtsfors centrum.  
 
Inför miljöansökan 
Leif Johansson sitter med i 
kommunstyrelsen i 
Bengtsfors. Han tycker det 
känns positivt att ta tag i ett 
projekt som syftar till att 
förbättra och göra framtiden 
ljusare. Istället för att se 
området och projektet som ett 
problem kan man vända på 
det och se det som en resurs 
och ett tillfälle för kommunen 
att utvecklas.  

 

 
Leif Johansson,  kommunstyrelsen 

Det råder olika åsikter om 
projektet i bygden. De som 
fiskar i Bengtsbrohöljen vill 
se området sanerat. Det är 
också många som ser 
möjligheter till att fler 
arbetstillfällen skapas i och 
med projektet. De som jobbar 
på företagen i området är 
däremot lite oroliga över vad 
som kan hända.  Som 
politiker står man mitt 
emellan åsikter och försöker 

skapa ett beslut som ska 
spegla allmänhetens vilja, 
fortsätter Leif. 

Ansökan till Miljödomstolen 
Beslut ska fattas om hur 
EKA-området ska se ut i 
framtiden. Den 27 oktober får 
kommunstyrelsen ta del av 
underlag till miljöansökan 
och miljökonsekvens-
beskrivning.  

De olika partierna som är 
representerade i kommun-
styrelsen tar med sig frågan 
hem och bestämmer sin 
ståndpunkt till underlaget. 
Den 5 november träffas 
kommunstyrelsen för att 
diskutera frågan. Eventuellt 
delegeras ärendet med 
direktiv till kommunstyrel-
sens utskott för beslut. 
Om ärendet delegeras 
vidare kommer kommun-
styrelsens utskott att bes-
luta om ansökan till Miljö-
domstolen den 9 december. 
När kommunen givit in 
ansökan till Miljödom-
stolen och Miljödomstolen 
kungjort ansökan kommer 
myndigheter och enskilda 
att beredas tillfälle att yttra 
sig över denna.  
 
Många frågor om projektet 
Jan Leander får som 
förtroendevald många frågor 
från allmänheten. Ibland 
kan det vara svårt att ge 
konkreta svar när det gäller 
EKA-området. 
En vanlig fråga som kom-
munstyrelsen möter är 
varför projektet är priori-
terat när konsekvenserna 

av föroreningarna inte är 
tydliga. 

 

 
Jan Leander, Ordf. kommunfullmäktige 

Jan säger att det är svårt att 
föreställa sig att projektet 
skulle vara onödigt när 
vetskapen finns om 15 ton 
kvicksilver i byggnaderna och 
marken på EKA-området. 
Med den kunskapen känns 
det fel att inte göra någonting 
åt saken.  

Nästa nyhetsbrev 
Information skickas fort-
löpande ut via nyhetsbrev i 
takt med att projektet 
framåtskrider. 

Kommunens hemsida upp-
dateras kontinuerligt med 
information om EKA-projektet 
på www.bengtsfors.se/eka 

 

Kontaktpersoner 
Bengtsfors kommun 

Boh Tivesten  

Telefon 0531-52 60 10 
E-post: 

boh.tivesten@bengtsfors.se 
 

Projektledare: 
Kjell Hansson 

Telefon 08-511 733 10 
E-post:  

kjell@empirikon.se


